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Abstract (en)
The ultrasonic sensor comprises several transducers (1) operating at the same frequency, about 40KHz. They are arranged at the nodes of a regular
network. The transducers are circular. The distance separating the centre of two adjacent transducers in the network is, at most, the order of the
wavelength in air of the waves emitted by the transducers, namely about 8. 5 mm. The sensor is directional through an angle of about 20 deg. when
its overall diameter (D1) is about three times that of a single transducer.

Abstract (fr)
L'invention est relative à un capteur à ultrasons pour système de détection et/ou de reconnaissance d'objets dans l'air, notamment pour un système
de guidage d'un robot mobile, comportant une pluralité de transducteurs prévus pour fonctionner à un même ensemble de fréquences donné,
agencés aux noeuds d'un réseau régulier. Les transducteurs (1) sont circulaires et la distance qui sépare les centres de deux transducteurs
adjacents du réseau est au plus de l'ordre de la longueur d'onde dans l'air des ondes émises par les transducteurs. L'invention est également
relative à des procédés de détection utilisant un tel capteur. <IMAGE>
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